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Referat SKB Sortedamskolen  

Emne: SKOLEBESTYRELSESMØDE      
 
Nummer: 179  
 

Data om mødet 
 
Dato: 20.03.2024 

Tid: 17.00 – 20.00 

Sted: Ryesgade 120, 1.sal, 
personalerummet/møderummet 
på administrationsgangen 
 

 
AFBUD:  
Majken Rostock (MR) 
Anabela Oliveira de Sa (AS) 
Nanna (Supp.) 
 
Alle forældremedlemmer af 
forældrerådet  

Mødedeltagere:  
FORÆLDREREPRÆSENTANTER: 

Forperson “Jalloh” Sheku Amadu Jalloh (JS), Næst-forperson 
Majken Rostock (MR), Zostam Abdallah (ZA), Hesam Banje-Ali (HA) 
og Kristine Liv Lund-Pedersen (KP) 

 
 
ELEVREPRÆSENTANTER: Johanne og Ghita 9.årgang  
 
 
PERSONALEREPRÆSENTANTER: Michael Bech (MB) og Anabela 
Oliveira de Sa (AS) 
 
DAGLIG LEDELSE: Christian Bech og Xenia Kofoed Bennedsen, Dorte 
Thyge  
 
Gæster: Suppleanter – Nanna og Johanne 
Forældrerådet på KKFO.   
  
 

 

Dagsorden:  Delmål/formål/uddybende forklaring:  Ansvar: Varighed: 
Cirka tider 

1.  
Valg af mødeleder 
 

Kort præsentationsrunde da forældrerådet 
deltager 

JS 
 

17.00 

2.  
Godkendelse af 
referat fra sidste 
møde  

Dette sker så vidt muligt skriftligt, via mail mellem 
møderne.    
 
Godkendt  

JS 17.10 

3.  
Godkendelse af 
dagsorden  
  

Det anbefales, at væsentlige ændringer til 
dagsorden fremsendes til formandskabet inden 
mødet.  
 
CB ønsker punkt 4. ændret til regnskab for 
fritidsinstitutionen. 
CB ønsker at punkt 5 og 6 udgår, da punkterne er 
de samme som punkt 4.  
CB ønsker at punkt 8 udgår, da punktet var på ved 

 JS 17.15  
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sidste møde.  
 
Dette godkender skolebestyrelsen  

4. 

Fritidsinstitutionen: 
Regnskab for det 
afsluttede år. 
Orientering om  

hvordan det i øvrigt 
går i KKFO'en. 

Orientering 
Bilag 1 
 
Formålet med dette punkt er, at fritidshjemmet og 
forældrerådet informerer skolebestyrelsen om, 
hvad der rør sig på fritidshjemmet.  
Alle forældremedlemmer af forældrerådet kunne 
desværre ikke deltager.  
DT fortæller, at der har været nogle opsigelser og 
derfor er der ansættelsessamtaler i gang. Der har 
være flere gode ansøgere, så DT er 
fortrøstningsfuld.  
Der er kommet en politiskbeslutning om, at der skal 
spares i åbningstiden. Forslaget er, at 
fritidshjemmet lukker kl. 16 om fredagen. Det er 
der, der er færrest børn. Der må ikke skæres i 
åbningstiden om morgenen. 
Skolebestyrelsen tilkendegiver forslaget om at 
lukke fritidshjemmet kl. 16 om fredagen og støtter 
op om forslaget. Det anbefales, at det bliver 
kommunikeres ud, hvilke overvejelser der har været 
i forbindelse med beslutningen.  
 
Fritidsinstitutionens regnskab.  
I vedhæftet bilag fremgår regnskabet for både 
afdeling A og B.  
Regnskabet viser, at det er en fin og veldrevet 
organisation med et flot overskud. 
3. årgang som går ud lige om lidt er en lille årgang 
og kommende bh. Kl. er en stor årgang. Derfor vil 
fritidshjemmet få et yderligere overskud.  
Overskuddet skyldes, at det ikke har været muligt 
at besætte de ledige stillinger samt overskuddet fra 
de andre år. 
HJV anbefaler, at noget af overskuddet går til at 
tænke brobygning mellem 3. og 4. klasse. 
KP anbefaler, at man kigger på varme hænder. 

CB/DT 17.20 

5. 

Fritidsinstitutionen 
budget. 

Beslutning 
Bilag 1 
 
 punkt 5 udgår, da punktet er det samme som 
punkt 4.  
 

 17.35 
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6. 

Fritidsinstitutionen 
budget. 

Beslutning 
Bilag 1 
 
punkt 6 udgår, da punktet er det samme som punkt 
4.  
 

 17.45 

7. 

Regnskab for det 
afsluttede år for 
Sortedamskolen. 

Orientering 

Bilag 1 

Det foreløbige regnskabsresultat viser et 
merforbrug på kr. -852.879.   

Skolens merforbrug 2023 skyldes primært 
merforbrug til lønudgifter incl. ledelse, 
administration og BUF- & skole-flex i alt kr. -
1.384.502. Herunder indgår merudgifter til 
timelønnede vikarer med kr. -351.950.  

Årets samlede lønforbrug til timelønnede vikarer 
udgør kr. 1.791.950.  

En del af merforbrug til løn er finansieret via 
overført overskud fra regnskab 2022 med kr. 
459.482.  

Fra skoleår 2022/23 til skoleår 2023/24 er 
elevtallet reduceret fra 650 til 638 dvs. med 12 
elever og den udmeldte budgetramme er 
tilsvarende reduceret pr. 010823.  

CB er fortrøstningsfuld, da vi får tre store klasser til 
kommende børnehaveklasse og siger farvel til tre 
mindre 9. klasser.  

Der skal dog justeres i elevtallet, så budgettet 
bliver tilrettelagt derefter. 

Derudover er der fundet besparelser på budgettet, 
som vil reducere i merforbruget.  

CB vurderer også, at der skal kigges på 
vikarbudgettet, som er for højt.  

CB afslutter punktet med at sige, at ledelsen følger 
budgettet tæt i år og foretager samtlige små 
justeringer, der hvor det giver mening.  

 Skolebestyrelsen tager regnskabet til efterretning. 

CB 17.55 

8. 

Budget for nuværende 
år. 

Beslutning 

Bilag 1 

 

Udgår da punktet var på ved januar mødet.  

 18.05 

 Pause  18.15 
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9. 
Vedtagelse af 
årsberetning 

Beslutning 
 
CB sender tidligere årsberetninger til HJV, som 
udarbejder dette års årsberetningen med særlig 
fokus på SKB’s arbejde med principperne og 
skolens ordensregler og mobilfriskole og en 
ekstra lektion i matematik.  
  

    CB/JS 18.35 

10. 
Drøftelse af årsmøde  

Christian har fået booket Anne Søgård, som 
oplægsholder, men ønsker at drøfte alternativer 
med bestyrelsen.  
 
Drøftelse 
Beslutning 

  
CB og XB har drøftet muligheden for ikke at 
booke Anne Søgård, men i stedet for at bruge 
mødet på en drøftelse med kontaktforældrene. 
Dette da CB og XB ser vigtigheden af, at have 
kontaktforældrene tæt på praksis. Det er 
ledelsens optik, at der endnu ikke er en 
veletableret kontaktforældreorgan og derfor er 
der brug for at skabe et rum for det.  
KP støtter op om ikke at booke Anne Søgård, 
men hun kan være bekymret for, at vi mister 
trækplasteret hos andre forældre, hvis 
kontaktforældremødet bliver afholdt på 
årsmødet. Men KP anerkender, at et møde med 
kontaktforældre er godt.  
Der er enighed om, at Anne Søgård ikke skal 
bookes.  
Bestyrelsen beslutter, at ledelsen forsøger at 
finde en anden foredragsholder, som har fokus 
på børns trivsel. En mulighed kunne være Ida 
Hilario Jønson, som arbejder for Red Barnet. 
Alternativt bliver der arrangeret et internt 
arrangement. Ledelsen kommunikerer ud, når 
der er fundet en plan. 

CB 18.50 

11. 
Orientering fra… 

a. Leder  
Næste skoleårs planlægning er gået i gang i dag. 
Det er altid en spændende proces, der kommer til 
at fylde hele foråret.  
Budgettet fylder også - særligt fordi ønsket er, at 
lande det på en god måde, hvor det ikke skaber 
utryghed hos personalet. 
Kommende børnehaveklasse dannelse er i gang 
lige nu ser det ud til at vi får tre store 
børnehaveklasser med 26 elever i hver klasse.  
 

All 19.15 
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b. Personale  
Der er ansat tre nye kollegaer, som er landet 
godt.  
Stort fokus på Co- teaching og hvilken effekt det 
har på undervisningen, at der er to-voksne i 
undervisningen. Derfor er der fokus på evaluering 
af forløbene.  
På mellemtrin og i udskolingen er der særlig 
fokus på sprogbruget blandt eleverne med 
opfølgning på klassemøderne. Derudover er der 
et fokus på, at eleverne møder til tiden og hvilken 
påvirkning det har på undervisning og de øvrige 
klassekammerater. Der er et ønske om at gå i 
dialog med forældrene om denne problematik.  
Der skal evalueres på mobilfriskole i udskolingen 
hele dagen efter påskeferien.  
 
c. Formandskabet 
Opfordring til at stille op som næstformand 
  
d. Elever  
Der har ikke været elevrådsmøde i lang tid. Det 
skal der følges op på 

12. 
 Evt. 

Elevtoiletforhold - Opfølgning på pulje der kan 
ansøges til KBH skoler.   

Alle 19.30 

13.   
Henvendelser fra 
forældre  

CB orienterer om henvendelser, der har været 
siden sidste møde. (Eleverne deltager ikke)  
 
 

CB  
 

19.40  
 

  
Punkter til kommende 
møder  
 
 
 
 

 
o Overblik og drøftelse af om vi skal 

begrænse brugen af skærme i 
undervisningen på baggrund af henvisning 
og viden fra 
hjerneforskere.https://www.berlingske.dk/
danmark/vores-boerns-hjerner-tager-
skade-af-en-tendens-i-folkeskolen-men-
det 
 

o Princip for lejrskole 
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